
MLADI PLANINEC 

Leto: 

Številka: 

Prvo številko 11MLADEGA PLANINCA začenjamo s sestavki, ki so jih 
prebrali pionirji na letni konferenci na Osnovni šoli v Sevnici 
dne r. januarja 1977: 

Bogastvo in lepote slovenske zemlje smo ohranili s krvjo, z žu
lji in znojem slovenskega delovnega človeka. Zato je njegova 
pravica, da jih uživa in z njimi razpolaga. Planinstvo je sle
hernemu človeku najlažje dostopno. Zato je postalo množično, 
planinska društva se množe;) število planincev in obiskovalcev 
naših planin iz leta v leto raste. Sprostitev v planinski nara
vi je najnaravnejši in zelo učinkovit način za duševno in teles
no okrepitev, najkoristnejša izraba prostega časa v družinskem, 
prijateljskem ali tovariškem krogu, primerno za človeka od 
otroških tja do poznih let. 

~jikavhost in lepoto naših planin moramo dopolnjevnti s pristnim 
človeškim odnosom, s pristnim planinskim vzdušjem. 'ro mora vla
dati med planinci in povsod v planinah! Tako vzdušje se ustvar
ja le s pravim tovarištvom in s solidarnost jo tudi v najtežjih 
razmerah, z nesebično pomočjo, z obzirnost jo, s samopremagovanjem, 
disciplino, pogumom, požrtvovalnost jo , skromnost jo. Med planinc i 
mora vladati prava demokracija, vzajemnost in humanizem v smislu 
idejnih osnov socialistične družbe. 

Te misli so zapisane v častnem kodeksu slovenskih planincev iz 
leta l 'J73 . Toda njihov izvor lahko iščeqJ.o pri prvih slovenskih 
planincih. 3lovensko planinstvo si je od ustanovitve slovenske
ga planinskega društva leta 1893 ustvari~o svojstveno tradicijo, 
nenapisana pravila obnašanja, ki so v .pridobitvah NOB in socia
listi čne revolucije dobila svojo pravo veljavo in ki so mu naj
trdnejša podlaga za nadaljnji razvoj. po vzoru svojih ideainih 
začetnikov in požrtvovalnih prednikov se je izoblikoval lik slo
venskega planinca: ljubitelja nar Gve, domače zeilllje in gora, 
nesebičnega in požrtvovalnega tovariša, iskrenega borca za prave 
človeške odnose, za bratsko sožitje med ljudmi, za vse, kar je 
napr8dno in humano. 

In takšni planinci želimo postati tudi mi, . učenci osnovne šole 
v Sevnici . Iz naših vrst so že izšli danes izkušeni vodniki 
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in mentorji, ki vodijo ljubitelje planin po bličnjih in daljnih 
gorah. V vseh nas je zakoreninjena ljubezen do domače zemlje, saj 
se zavedamo, da so naravna bogastva in lepote domače zemlje za
klad, iz katerega črpa človek moč za svoj obstoj. Spoznati čim 
več lepot naše domovine in varovanje ter negovanje narave, je 
del naše dejavnosti, saj je slednje tudi v najširšem družbenem 
interesu. 

Izrečenim mislim pionirje:v in mladince-z osnovne šole v 3evni i 
se pridržuje upravni odbor Planinskega društva I!Lisca"~ Le-t se 
je odločil, da povzame vso društveno dejavnost, predvsem dejav
nost mladih v preteklem letuj v skupnih poročilih, ki jih z IIl1Ha
dim planincem" posreduje vsem članom društva pred letnim občnim 
zborom. 

Upravni odbor želi:, da bi "Mladi planinec" med letom večkrat za
živel in posredoval članom našega društva novice iz društven~ga 
življenja, program dela in uspele akcije med letom. S tako željo 
vabimo vse člane, mladince, pionirje, mentorje, vodnike in druge 
društvene .delavce, da prispevajo k izhajanju tega glasila. 

POROČILO O DELU ML :mIN'~KE PLANIN':3KE 3KUPIN~ NA 03NOVNI bOLI 
II :JJ .. VO KL1-l.DNIK "3EVNI CA v letu 1976 ~ 

Planinska skupina je v preteklem letu pridobila več novih članov, 
saj se je števil~ dvignilo od 356 na 409 •. V številnih razredih 
na višji stopnji so se včlanili vsi učenci in tudi članarino po
brali že prve dni janud.rja. V akciji Pionir-planinec sodeluje 
več kot 150 mladih planincev, prav tako mnogi pridno polnijo z 
žigi dnevnike zasavske in slovenske transverzale. 15 planincev 
se je vključilo tudi v mučarski klub, planinsko šolo pa je obisko
valo in končalo kar 18 učencev. 

Naše delo bo najbolje prikazano, če gremo lepo po vrsti od zadnje 
konfe ''-'ence, ki je bila 9., januarja 1976. leta, do danes. 

V januarju smo se med šolskimi počitnicami smučali na Pokljuki, 
ker pri nas ni bilo snega. Komaj pa se je začel v februarju spet 
pouk, je sneg pokril naše poti, .travnike in bregove. 45 učencev 
je štiri dni preživelo na Lisci i~ pod vodstvom izkušenih smučar
jev končalo smučarski tečaj. Marsikdo je takrat prvič stal na 
smučeh, toda po štirih dneh je uspešno pripeljal skozi vsa vratca 
do cilja! Svoje znanje je lahko preizkusil še kasneje na smučar
skem trimu na Lisci ter smučarskih izletih na Kopi in Lisci v 
marcu mesecu. 

V februarju smo se še udeležili predavanja staneta Belaka - Šraufa; 
Vzpon na Makalu in še letne konference PD Lisca. V aprilu smo pri
čeli s planinsko šolo. Prijavilo se je 40 učencev, toda do konca 
je vztrajala le 18~ Mnogi uč ~nci so odstopili, ker so sodelovali 
tudi pri drugih krožkih, ki so delovali istočasno, pa tudi zato~ 
ker so vezani na prevoz do doma, lIšola" pa se je vedno pričela 
po pouku. To nam naj bo v opozorilo, da organiziramo šolo v pri-
mer~ejšem času. \ 
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V aprilu smo prehodili del zasavske planinske transverzale in 
to od Kumrovca do Bohorja; ta dan smo obiskali tudi spomenik, , ' 
posvečen slovensko-hrvatskemu kmečke;rlU uporu v '3tubici. Tudi 
letos smo sodelovali na pohodu ob žici okupirane Ljubljane. 
15. maja je bil prvi zbor pionirjev - planincev iz Posavja in 
Zas ~ vja na Lisci. 30delovali smo pri svečanem programu in orien
tacijskem tekmovanju, kjer so nekatere naše skupine zasedle tudi 
prva mesta. N,2kaj dni pozneje smo z Lisce prinesli ,našo štafeto 
in s tem smo tudi mi počastili 'ritov rojstni dan. 

Mesec junij je meeec šolskih izletov. 7.a razred je obiskal Go
lico v času cvetenja narcis, 8.d pa je dva dni preživel na Vršiču, 
od koder so uč~nci prinesli nepozabrte vtise. 

In že so tu počitnice. Nekoliko mlddih planincev se je udeležilo 
zbora aktivistov Kozjanskega odr ?da na Lisci. 'roda najvažnej ši 
planinski dogodek v tem času je vsekakor tabor. Z naše šole se 
je prijavilo 24 učencev-planincev. Veselili smo se lepih,dni, ki 
jih bomo preživeli v Kamniški, Bistrici in na bližnjih planinah. 
Toda letos 3·ev.ničanom ni bila sreča mila, -kajti deževalo je ne
usmiljeno vse dni in večina jih je tabor zapustila predčasno. Le 
nekaj najbolj II zagrizenihl1 planincev', predvsem mladincev, je 
vztrajalo do konca in obiskalo nekaj vrhov v Kamniških Alpah. 

;3eptember. Pouk se je že pričel in tudi dan planincev je bil 
spet tu. Letos smo ga praznovali na Kalu, saj nas nikoli ne martj
ka na ta dan na prizorišču glavne proslave. Kasneje nam je dež 
zagodel, da nismo obiskali vrhove, ki smo jih imeli na programu 
vm~secu septembru. 

Lepo,vreme v prvi polovici oktobra nam je omogočilo prečudovit 
izlet na Pohorju. Kar trideset nas je bilo in pridno smo z žigi 
polnili dnevnike slovenske transverzale. 

Kasneje pa j e spet nagajal dež in izlet po naši trim poti od 
Planine do Sevntce je odpadel, medtem ko smo drugi del poti 
od Hotemeža do 8entjanža le uspeli prehodi ti. 

V oktobru je bilo precej akcij, tako smo se, sicer mokri, udele
žili tudi proslave ob 35. letnici napada partizanov na Bučko. 

V novembru smo preživeli 3 dni tia Lisci, kjer so mladi udeleženci 
končali planinsko šolo, mladinci pa so sodelovali pri orientacij
skem tekmovanju, ki jebilo organi.zirano v poč ,:l, sti tev sevniškega 
oočinskega praznika, in so se ga udeležili tudi planinci iz PD 
Johor in PD Brežice. 

In že na s je presenetil sneg. Pri nas je bil sicer bolj skromen, 
toda na Pohorju ga je že bilo dovolj, da smo lahl{o dan republike 
praznovali na Mali Kopi. 

Trenutno pa se najbolj veselimo šolskih počitnic in smučarskega 
tečaja, ki bo v tem času na Lisci • . 

Zdaj je pred na~i delo v novem letu. Če pa pogl edamo še enkrat 

i 
I 

- ! 



_4M~_~q _______ =_~p_--. __ ~~--q_~~_~·~,.-,~~~-----=-=~~~~----~-------------------------------------

4 

nazaj v leto 1976, lahko ugotovimo, da smo se udeležili v pretek
lem letu 18 izletov in pohodov, na katerih je sodelovalo 492 
pionirjev-planincev naše šole. 

Naš pr'ogram ni , bil v celoti realiziran tako, kot smo si ga zami
slili. Mnogo postojank nismo obiskali zaradi različnih vzrokov, 
zato pa smo obiskali druge, prav tako lepe in pomembne. Neqbiska
ni vrhovi in koče pa nas čakajo, da jih obiščemo v letošnjem 
letu. 

To se bili izleti • Bilo pa j~ še drugesa dela dovolj. '3krbeli smo 
za-planinsko kroniko in stenčas, v~gajali tiste, ki se še niso 
znali obnašati v gorah, v zimskem času smo skrbeli za ptice in 
druge živali. Prav posebna skrb velja varstvu okolja in čišče
njugora. Pravi planinci z naše šole že vedo, kam s smetmi, mno
gi pa še vedno puščajo za seboj žalostno "markacijotr. 

:3eveda pa so zato imeli drugi v~č dela s pobiranjem teh "sledov". 
Ob tej priliki moramo pohvaliti Jureta Pesjaka~ ki je obmnožič
nem pohodU planincev in neplanincev na športnem dnevu pobiral 
za nevestnimi učenci papir in ostale odpadke, ki so jih spušča
li iz rok. Jure naj bo vzgled ostalim in upam, da .se mu boste 
pridružili še ostali. 

V poročilu za leto 1975 smo obljubili, da bomo v letu 1976 bolj 
pridni in bomo obiskali še . več gora in pridobili novih članov. 
Obljubo smo izpolnili, ' zato imajo zasluge zlasti nekateri pover
jeniki, ki so prido'9i1i vse učence v svojem razredu za člane. To 
so: Anzelc :Jtojan, s, nidaršič Zdenka, 3tarič Mar,ija, Zupančič Dar
ja, Redenšek Jani, Stojs Božena in Kosem Bojan. Ti zaslužijo še 
posebno pohvalo in upamo, da bodo še nadalje skrbeli za nov pla
ninski naraščaj. 

PLAlnK)KA3~EKCIJA CELULOZE KRŠKO 

V letu 1975 in 1976 je sekcija Celuloze štela 46 članov, medtem 
ko je skupno število članov, mladincev in pionirjev društva v 
Kr~škem 104. Glavna naloga sekcij e je, da zbere čim več članov 

:in jih' čimbolj pritegne k obiskovanju naših gora. 

''3ekcija aktiva Celuloze je bila zelo aktivna in je s sredstvi, 
ki jih je prejela od Občinske telesnokulturne skupnosti Krško 
in sindikalnega odhora Tovarne celuloze in papirja Krško, orga
nizirala naslednje skupne pohode: 

L!_., in 5. 10. 1975 

20.2.1976 
19.6.1976 
12.9.1976 

17.7.1976 
18.9.1976 
13.11.1976 

i 
•• t ~ 

odhod po poteh AVNOJA /organizirano skupno s · 
Turističnim društvom Krško/ - 20 udeležencev 
spominski pohod na Stol 11 udelež~ncev 
pohod na Golico 40 udeležencev 
udeležba na proslavi dneva 
planincev na Kalu 
pohod na Vršič in Mojstrovko 
pohod 'na Peco 
pohod na Pore zen in obisk 
Bolnice ~ranja v Cerknem 

10 udeležencev 
LJ-3 udelež encev 
12 udeležencev 

36 ud,elež_encev 
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Iz sekcije je 1 član končal tečaj za mladinskega vodnika v 
letnih in zimskih razmerah. En član je opravil tq{čaj za planin
skega vodnika. Manjše skupine članov ,so opravile več vzponov v 
Julijske in' Kamniške Alpe in planinslfe' postojanke v Zasavju. Po 
poteh prijat§ljstva je bilo opravljenih 6 tur. V zimskih razme
rah 2 turi. Clani sekcije so se udeležili tudi vseh shodov, ki 
so bili posvečeni spominom NOB v naši republiki. 

Občinski telesnokulturni skupnosti in sindikalni organizaciji se 
za denarno pomoč v letu 1976 lepo zahvaljujemo, ker le s temi 
sredstvi smo uspeli organizirati talco obšir::m program. 

V preteklem letu smo se planinci sekcije udeležili naslednjih 
izletov in al{cij: 

- pohod na Stol 2 člana 
izlet na Nanos 8 članov 

- izlet na Kozje-Lovrenc-Lisca-Bohor 6 članov 
sr:ečanje mladih planincev Posavja 8 članov 

- Golida 4 člani , ' ' 
-'organiziranje množičnega pohoda na tisco 'v okviru sindikalnih 

iger ,"Lisce" 100 članov , 
- pohp~ na Lisco izLok~lO članov 
-·tabor v Kamniški .Bistrici 5 članov 
- pohod na Triglav 2 člana . 
- izlet na 3toržič2 člada 
- pohod po trim poti Šentjanž 4 člani 

smučarski izlet na Hoglo 4 člani 

Zn član sekcije je opravil tečaj za mladinske vodnike. V precej 
primerih je krivda za maloštevilno udeležbo predvsem v tem, da 
so bile skoraj vse sobote v delovni organizaciji delovne. 

PLA.NINSK11 :Ti:KC lJA KON]:'2:KCIJE "JUT'R[\.NJKA" ;3 : ~VI\fICA 

Planinska sekcija Jutranjka je v preteklem letu delovala po svo
jem programu za leto 1976 in tudi v skupnih akcijah, ki jih je 
organiziralo PD I1J~isca 11. Vredno je tudi omeniti, da smo nekaj iz
letov o~"'ganizirali skupno s planinsko skupino iz Konfekcije 
Lisca. Ze iz pretekleta občnega zbora sekcije lahko vidimo, da 
smo si organizirali odbor tako, da bi številčno povečali član
stvo, kakor tudi udeležbo na izletih. '3 tem smo samo hoteli pri
bližati čim večjemu številu zaposlenih cilj planinske dejavnosti, 
ki ni samo v tem, da hodimo v planine, ampak tuai da se razgibamo, 
razvedrimo, spoznavamo lepote narave, več.amo zavest o varstvu' 
okolja in tudi obnavljamo družabnost • 

. 1ktivnost v letu 1976 se je začela v začetku januarja s tradici
onalnim pohodom z Bohorja v 3evnico mimo partizan,ske bolnice, 
':3kalice -in Zabukovja. {I'ega pohoda, se je udeležilo več planincev 
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iz Jutranjke. 11.- januarja sta se tudi dva člana udeležila tra
dicionalnega pohoda Svobodna Jelovica 76, katerega vse poti se 
končajo v Dražgošah na skupnem mitingu. Ta manifestacija s pohodi 
je res prijetno doživetje, zato bi bilo treba v prihodnje udele
žiti se je v večjem številu. Zastopani smo bili tudi 22. febru
arja na pohodu na stol, ki pa je bil zaradi nevarnosti plazov 
spremenjen in je bil speljan pod vrhom Stola. Dne 20. in 21. mar
ca se je nekaj planincev ~deležilo izleta po zasavski planinski 
poti~ ki se je začel pri Cemšeniški planini preko Mrzlice, Kala 
do Kopitnika. Ob koncu aprila smo se udeležili čudovitega izleta 
v smeri Sava - Zasavska. gora - Zagorje, kakor tudi množično 
dvodnevnega izleta po slovenski transverzali ' na odseku Javornik
Nanos • 

Za prvi maj smo prehodili del zasavske planinske poti od Zidane
ga mosta preko Lovrenca, Lisce, Bohorja do Brestanice. 8. maja 
pa smo se samo trije člani udeležili pohoda Ob žici okupirane 
Ljubljane. 28. maja smo šli v manjšem številu na Janče, v prvi 
polovici julija na Triglav, v začetku avgusta pa smo obiskali pla
ninski tabor v Kamniški Bistrici in prehodili pot v smeri Koroši
ca - Ojstrica - Kamniško sedlo. V manjšem številu smo se udele
žili izleta na Kal, kjer je bilo praznovanje dneva planincev, iz
leta na Pohorje /9. oktobra/~ izleta na Boč /24. oktobra/. V za
četku avgusta so šli trije člani v Francijo, kjer se je eden s 
kolegom povzpel na Mont Blanc. Udeležili smo se tudi proslave 70. 
obletnice obstoja planinskega društva na Lisci, klli{or tudi nekaj 
pohodov po občinski planinski trim poti, ki bi morala biti še bolj 
obiskana. 

Udeležili smo se tudi predavanj s prikazovanjem diapozitivov, ki 
jih je organiziralo društvo. 

V pret9klem letu so bile na območju društva obnovljene markacije 
na nasl~dnjih poteh: 

- z železniške postaje Breg na Lovrenc in od tam na Lisco 

- iz Brega čez Razbor na Lisco 
v 

iz železniške postaje ·:3evnica skozi 8m2.rje na Zqpjo goro -
Ledino na Lisco 

Tončkov dom na Lisc~ - Podgorje /do gostilne Pipan/, medtem ko 
to pot naprej proti Bohorju ni bilo potrebno obnavYjati, ker so 
bile ma rkacije v redu. 

Na vseh omenjenih poteh je bilo postavljeno 16 kovinskih smero
kazov. POf3tavljene so bile tudi napisne table, in sicer: dve na 
železniški postaji v ;~1evnici /od tega ena. večjega formata na pe
ro:gu v velikosti 90 x 45 cm/, ena na stavbi gostilne I'Na križišču" 
v 2marju in ena na 8venškovem vrtu v Smarju ter ena v Krakovem 
ter na železniški postaji Breg !skupa j6 tabel/. 

Zara di slabega vremena ni bilo mogoče markirati poti na Jkalico, 
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kar bo ostalo kot obveznost za letošnje leto. Prav tako je v 
programu v letošnjem letu, da. bi očistili pot na Malo Lisco, 
ker je ta precej zaraščena. V programu haj bi bilo tudi, da bi 
na Lisci postavili večjo tablo, na kateri bi bili prikctzani vsi 
možni dohodi na Lisca. 

Na .:3kalici je postavljena. skrinjica z vpisno knjigo in žigom 
trim poti po občini Jevnica. 

Za markacije in izdelavo ter postavitev smerokazov in tabel je 
poskrbel Nande' KNEZ, član planinske skupine Tovarne konstrukcij 
v3evnici, ki je večinoma tudi sam obnovil ma.rkacije. 

V.'..R3TVO N:J..R:,VE 

Člani te komisije so sodelovali pri vseh akcijah s po(ročja var
stva narave, ki jih j e organizirala Planinska zveza 3lovenije. 

~ Predsednik te ' komisije je opravil izpit za inštruktorja varstva 
narave. Da bi pridobili ustrezen kader za izpolnjevanje nalog s 
teGa ' področja na · svojem območju bo komisija v letošnjem letu or
ganizirala tečaj za gorske str~žarje. N2kaj Borskih·stažarjev 
že ima, ker imajo pravico do značke n3kateri vodniki, ki so uspeš
no opravili izpite za mladinske c;avodnika. 

Na zadnjem sestanku je komisija Uf~otavljala, da pri ,izgledI", sa
me Li3c(ll v preteklem letu ni bilo napredka. Med nerešena vprasa
nja vsekakor sodi odlaganje smeti. Ta način odlaganja se ne sme 
nadaljevati in je čimprej najti ustrezno rešitev. Predlog komi
sijaje bil, da naj bi bil na Lisci kontejner, kaSlo.r bi odlagali 
smeti in jih občasnoodvažali na dol06eno mesto. Ce že doma niso 
uspeli, je pa eden od komisije sodeloval pri čiščenju Krnskega 
jezera, kjer so sodelovali tudi potapljači . . 

Mcd naloge komisije v bodoče vsekakor sodi reši t '2V vprašanja ra
stišča Asalee pontice na območju :Joštanja-Okiča. Predlog komisije 
je, naj bi bilo na Oki'ču določeno rastišče kot no.r2.vni spomenik. 
Predhodno pa je rešiti vpre,šanje lastništva ustrezne površine 
gozda, kar bi bilo potrebno doseči z zam::mjavo m:Jd zasebniki in 
Gozdnim gospodarstvom Brežice kot upravljalcem družbene lastnine. 
Pri tej akciji je vključiti tudi občino, medtem ko naj bi bilo 
društvo pobudnik. Za območje zaščitene 3sale~ bi potem veljal po
tem poseben režim upravljanja. 

Za zaščito ptic pevk je bilo poskrbeljno na ta način, da je bilo 
postavljenih okrog 120 valilnic s pomočjo šol, Gozdarjev in lOif
cev, modtem ko je akcijo financiralo Gozdno t~OSpoc13.rstvo Brež,ice. 
Krma je bila sicer zagotOVljena, vendRr zar]di mile zime ni bilo 
potrebno je razdeljarati. 

V letošnjem letu so bili s,prejeti trije predpisi, ki zadevajo var
stvo narRve, in sieer odlok o z:-·,v[trov3,nju redldh in ogroženih 
rastlinskih vrst? odlok o z3varovčillju redkih in ogrož,~nih ži val
s:dh vrst ter njihovih razvojnih oblik ter z81con o varstvu, goji t
vi in lovu divjadi ter upravljanju z lovišči. Predvideno pa je: 
da bo sprejet zakon o Triglavskem parku. Prihodnje leto bo 200 

., 
I 
1 . 
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l :.;tnica osvojitve Triglava in bi se tudi naše društvo moralo 
vključiti v to akcijo. 

Že nekajkrat smo tudi na občnih zborih društva obravnavali vpra-' 
šanje gradenj na območju Lisce in Kozja'. Potrebno bi bilo z do
kumentom določiti, kje. bo mogoče gr~~i ti in kakšne,~ objekte b~ 
mogoče postaviti. l' . 

" 3MUCARSKI KLUB 

Planinsko društvo je ustanovilo smučarski klub z namenom, da v 
naši občini poživi smučarsko kulturo, ki je doživela popolno 
omrtvičenje in si nobena drugo. organizacija ni prizadevG.la za 
njeno delovanje. Ker ' ta interes občanov sodi delno tudi med smo
tre in cilje ter naloge' planinstva kot organizacije, ki goji ne
g0v'anje telesne kulture predvsem v ,gorskem . svetu, "bodisi ~r _zimi 
ali letq smo sodili., da naj prične društvo z oživi tvijo smučar
stva. Predvsem naj bi v.klubu organizirali vse občane, ki že ali 
šele želijo pričeti s smučarstvom, bodisi rekreacijskim ali tek
movalnim. Zaenkrat goji naš klub le alpske cliscipline in delno 
turno smuko, pripr,-:;,vljamo pa se tudi na oživljanje smučarskih ' 
tekov, medtem ko z organizacijo in vadbo naraščaja za smučar
ske skoke ne nameravamo pričeti, saj nimamo niBkršnih pogojev 
niti ni interesa. 

~ 

V ,letu ,1976 je ,'3mučarska zveza Slovenije pričela z ' al-cc'ijo', da bi 
vsi člani smučarskih društev ' in klubov dobili enotne članske iz
kaznice, na osnovi le-teh smo pr~ vseh slovenskih proizvajalcih 
in prodajalcih smučarske opreme dobili 10 odstotne popuste in 
hkrati z včlanitvijo v smučarske organizacije tudi nez;:sodno za
varovanje pri zavarovalnici Triglav. Ker v našem komaj ustanov
ljenem klubu še nism6 imeli urejenega statusa članstva, nam je 
ta pomoč Zveze prišla še kako pr ,v in smoZalccijo, ko smo dobili 
"'{es potreben material, pričeli takoj. 

Do danes smo včlanili v naš klub naslednje število članov: 

moški ženske skupaj-

pionirjev 27 15 L!-2 

- mladincev "7 6 13 

- članov 24 15 39 
[) kup a j 58 36 91+ 

Na osnovi tega pregleda lahko UGotovimo, da so se v naš klub včla
nili do sedaj predvsem s.mučarji - čl,:mi, nismo pa dosegli cilja, 
ki smo si [';a zadali, ko smo dejali, da moramo včlaniti čimveč 
mladih, to ,je pionirjev in mladincev. Glede nato, da je med ,os
novnošolsko mJ.. 8.dino izredno zanimanje za smučanje in smučarske 
tečaje, da so bili tečajt na Lisci obiskani nad vsemi pričako
vanji, kot· prikazujemo v nadaljevanju tega poročila, smo v r~s
nici storili' prema10 za vključitev teh ml~tdih smuča.rskih navdu
šencev. Seveda pa tudi člani Ito je starejše , smučarj el nismo 

I . ' 
I 
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zadovoljivo vključili v našO organizacijo. Predvsem delavci v 
naših delovhih kolektivih, za katere sicer vemo, da se amatersko 
zelo radi vdajajo ~emu ~portu, niso našli interesa za organi~i
rano delo v klubu. Verjetno bo temu potrebovala dokaj visoka 
članarina, saj znaša za člane 150.- din, medtem ko je članarina 
za pionirje 40.- din. Seveda ~majo člani od tega koristi, saj 
lahko, praktičn0 1ltvso opremo za ta zim.ski šport kupijo po ugodnej
ših, nižjih cenah, vendar pa vemo, da to opremo vsakdo le ne ku·
puje vsako ' leto, in je verjetno vzrok za -ua1:,:0 nizJro včlanjenje 
starejših članov prav v tem; kljub temu da imajo popust tudi na 
vseh žičnicah in vlečnicah v Gloveniji. 

3 članciino v višini 4.450 din do 1.3.1977 smo v letošnjem letu 
gospodarili "nadvse skrbno, saj smo j o vložili pra1ctično le v 
delno sofinq.ndiranje izletov. Sredstva smo namer~~vali vključi ti 
v izobraževanje smučarskih vaditeljev, 'vendar nismo pri 3mučar
skem klubu Snežinka, kjer naj bi nekaj naših članov bilo na iz
obraževanju, dobili prostih mest. Naslednjo sezono bomo morali 
poiskati mesta za to vzgojo v kakšnem bližjem vzgojnem centru. 

Sicer pa je bilo delo kluba kljub slabi o'ziroma najslabši zimi do 
sedaj izredno pestro. Na tečaju na Lisci smo izobraževali v smu
čarskih veščinah 102 mlada tečajnika, predvseh iz osnovnih šol 
občine. Tečajnike 'je na Lisci vzgajalo 17 mentorjev in smučar
skih vaditeljev. Zaradi zasedenosti do~a na Lisci je morala prva 
skupina tečaja zadnji dan in druga,skupina, tri dni na tečaj na 
Roglo in Kope na Pohorju. Temu je bilo krivo tudi to, da je sneg 
skopnel že v času vadbe prve skupine. Poleg tega je klub organi
ziral tudi tri smučarske izlete in sicer prvega za otvoritev se
zone na Roglo 29.11.1976,ki se ga je udeležilo z avtobusom in 
osebnimi avtomobili preko 80 sevniških smučarjev. V letošnjem 
delu sezone pa sta bila dva izleta na Kope na Pohorju, teh dveh 
se je udeležilo skupaj 100 članov. 

V sredini decembra lani pa je klub na Lisci v sodelovanju s ko~ 
lektivom Tončkovega doma in Tkanino iz Celja oc'ganiziral"smučar"':' 
ski konec tedna' ~ Na tej .sicer 'dobro pripravljeni, toela zaradi 
pomanjkanja snega slabo uspeli prireditvi, smo nameravali našim 
članom s pomočjo Tkanine ponuditi nekatere proizvode, namenjene 
smučarjem in planincem. Tončkov dom je poskrbel za zabavo in pi
jačo, klub pa naj bi ponudil'.. informacij eglede včl :l.njevanja v 
klub in možnosti, ki jim jih klub nudi /izleti; tečaji, strokov..., 
na pomoč ipd.l. Kot rečemo, je ta prireditev z~radi pr8dvsem 
ltbrezsnežne" Lisce uspela le delno. _ 

Klub se ubada tudi s problemom, kise nanaša na vodstvo kluba. 
Nikakor nam ne uspe k delu pritegniti dovolj sm.učarskih navdušen
cev, ki bi bili voljni sodelovati tudi ' v organizacijskih delih 
tako, da se s temi posli ubadnj o vtslavnem trije, š"l;,irj e že take 
preobremenjeni člani. Vemo pa, da je med člani dovolj sposobnih 
,prijateljev. Tako bo naš cilj sedaj v mrtvi sezoni prav v tem, 
da izboljšamo naše nevidno organizatorsko delo in se na novih l 
osnovah pripravimo za sezono 1977/78$ 

, , 
; 
f 
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POROČILO O POR;'.BI 3RED.STEV OBČIN:3K ::i: :3KUPNO '3TI T8LE3NO KULCCURNIH 
OJ:1GANIZiCIJ ZA LETO 1977 

Planinsko društvo "Lisca" 3evnica je vključeno v financiranje 
množične dejavnosti pri OTKS Jevnica s svojim vsakoletnim progra
mom. 

Usklajen progr~m za leto 1976 je predvideval, da bo društvo do
bilo naslednja sredstva: 

- za izvajanje množične rekreacije 
mladih /pionirjev in mladincev/ 

- za n°o.bavo taborne opreme 

- za vzgojo kadrov 

3kupno 

din 30.000.-
Il 20.000.-
Il . ? .000.-

dih 53~OOO.----_._ -_ .. _--
Uporabnik sredstev OTKS ~3evnica je bil mladinski odsek PD Lisca, 
ki je izvajal program v letu 1976 takole: 

Skupno je bilo organiziranih 28 akcij /izletov, tačajev, tabor 
in predavanja/, ki se jih je udeležilo 1343 udeležencev. Med 
vei;je štejemo v zimskih mesecih smučarskj, tečji na Lisci za pi
onirjein mladince, smučarski izlsti na Pohorje in Pokljuko ter 
smučarsko tekmovanje na Lisci. Mladi planinci so 'se množično 
udeleževali pohodov po. planinski trim poti po občtni, po zasav
sldh hribih, na proslave na Lisci, na Bučko in v Sentjanž. Preko 
50 mladih se je udeležilo pohoda lTobžici okupirane Ljubljanel!. 

Mladinski odsek in upravni odbor društva sta bila organizatorja 
srečanja planinske mladine Zasavja na Lisci ob dBevu mladosti 
meseca maja, kjer se je zbralo preko 900 mladih~ 

V juliju je mladinski odsek or8aniziral planinski tabor v Kamni
škiJistrici, ki se ga je udeležilo pre};::o 80 pionirjev in mla
dincev. V taboru so poslušali tudi predavanja planinske šole, 
ki ~e je končal~ na Lisci v oktobru~ . 

Zbor vodnikov in mentorjev je bil spomladi in v jeseni, na ka
terih se je analiziralo delo za nazaj in se sprpjemal program 
za naslednje polletje. 

~m je organiziral v preteklem letu dvakrat orientqcijsko tekmo
vanje. Prvo je imelo ~eddruštveni značaj, kD je bilo srečanje 
zasavske mladine na Lisci. Udeležilo se je 27 ekip iz vseh MJ 
Zasavja. V oktobru je bilo tradicionalno orientacijsko tekmo
vanje za pokal "Mladi planinec" v poč astitev občinskf:ga prazni
ka obč ine .Sevnica. 

Skupni stroški vseh akcij MO so znašali: 

a/ stroški prevozov na izlete in v tabor 
bl stroški prehrane v domovih 
c/ zavarovanje in zdravstveni pregledi 
d/ tečajnine vodnikov in mentorjev 

i 

i ,:; 

din 

11 

23. 9Li-6, 95 
17.869,00 
1.087,80 
5. 255,00 
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e/ nabRvljena oprema za tabor 
f/ hrana za t~bor in drugi stroški 
g/znaške za trim pot 
h/ potni stroški vodnikov 

Skupni stroški 
nabavljena oprema iz sredst ev OTKS 

stroški množičnih akcij 

Vložena sredstva OTKS in 3LO za 
množične dejavnosti 

Razlika 

ki so jo prispevali udeleženci v 
znesku 

razliko pa društvo iz svojih sredstev 

din 19.280,55 
TI 17.181,00 
\1 LI-.092 ,OO 
Il L~. 390,00 

din . 93.102,30 
11 19.2.80,55 

din 73.821,75 

din .33.063,80 

din 40.757,95 

din 37.336,55 

din 4.421,40 

Iz prikazanega je razvidno, da prispevajo udeleženci na izletih 
in tečajih kar 51 ~ lastnih sredstev, da smo iz sredstev OTKS 
in SLO pokrivali le 45; stroškov, '-l- ,; pa je primaknilo društvo 
iz sredstev najemnine in članarine za m12dinsko dej.:1v~~.st društ
va. 

Na splošno lahko ocenimo delo mladinskega odseka za uspešno. U!;O
tovimo pa tudi, da so temu v veliko pomoč sredstva 'OTK3, ki omo
gočajo organizacijo cenenih izletov, tabbra in tečajev, ki bi 
jih v celoti sami udeleženci ne zmogli. 

Poudarjamo še, da sredstva, ki jih dobivamo preko OTK3 prispe
vajo delavci združenega dela in da gredo za njihove otroke, ki 
se teh akcij udeležujejo. 

PROG.:1AM 

dejavnosti :Planinskega društva ITJJL3CATI 3evnica-Krško za l. 1977 

Po sprejetih programih planinskih skupin v Jutranjki, Lisci in 
na osnovni šoli Sevnica predlagamo skupen delovni program za 
leto 1977, kot sledi: 

IZLErrr IN POHODI 

fJIARGC - 19. in 20. - dyodnevni izlet po zasavs~i planinski poti 
/Cemšenik-Mrzlica-Kal/ . 

26 .3. - pohod mladine na Lisco, kjer starta Kurirčko-

APRIL - 3.4. 
17.4. 

24.4. 

va pošta za . dolenjsko območje 

- dnodnevni izlet na Zasavsko goro . 
- izle t po občinski planinski trim poti /Pla~ 

nina-Lisca-Loka in Planina-Zabukovje-Sevnica/ 
- enodnevni izlet na Veliko Kozje in Lovrenc 

MAJ - 2. in 3.5. - dvodnevni izl et po slovel1ski transverzali 
/ Snežnik do morja/ 
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14.5. orientacijsko tekmovanje pionirjev in mladincev 
na MrzJici 

15.5. - enodnevno srečanje mladine Zasavja na Mrzlici 
21.5. - enodnevni pohod po poteh spomenikov NOB /občin

ska trim poti v počastitev 40-letnice pDihoda tovo 
Tita na čelo KPJ J 

. 28.5. - enodnevni izlet na Golico /cvetenje narcis/ 

JUNIJ- 5.6. - enodnevni izlet na Janče 
11.,12.6. dvodnevni izlet na Kali§če in 3toržič 
18.,19.6. dvodnevni izlet po slovenski traDsverzali od 

Porezna do Idrije 
26.6. - enoq.nevni izlet po občinski planinski trim poti 

od Sentjanža v ,Sevnico. 
JULIJ- od 2. 

do.4.7. izlet na Velebit - po posebnem programu 
dvodnevni izlet na Krn 

18.-28.7. tabor mladih planincev 
'24.-27.7. izlet na Triglav in po slovenski transverzali 

i\.VGU~3T 

5.-7.8. tridnevni izlet po slovenski transverzali po Ka
mni§kih planinah liz llobanovega kota do Jezerske
ga/ 

13. ,14.8.dvodnevni izlet na Jalovec in v ~rento 
§tiri- ali osemdnevni izlet v Makedonijo in na 
Sqr planino 
3.1i trodnevni izlet na Grossgloek.ner 

. 
7' lJ.. 9 
? ln '. • dvodnevni izlet na Peco in Koro§ko 
10. in 
11.9. 

23.-
25.9. 

OKTOBER 
15. in 
16.10. 
23.10. 

lJO V':DlVIBER 

28. in 
29.11. 

DEC :=:Iv1BER 
11.12. 
17.12. 

- dvodnevni izlet v Prekmurje Idan planincGv/ 
meddru§tveno orientacijsko tekmovanje v pripr~vi 
tIO PD IJisca 

- zaključek planinske §ole na Lisci 

.dvodnevni izlet na Ratitovec in Jelovico 
- enodnevni izlet na Gorjance 

- orientacijsko tekmovanje v počastitev občinskega 
praznika občine 3evnica 

- pohod po poteh spomenikov NOB v okviru občinske
ga praznika 'Jevnice 

- dvodnevni izlet v Gorski k6tRr 

- enodnevni iz10t na Pa§ki Kozjak 
enodnevni izlet po zasavski planinski poti 

VZGOJA IN IZOBHA:2;EVANJE 

- v marcu in apri~u predavanje v okviru planin~ke §ole na 
osnovni §oli Sevnica 
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- v marcu in aprilu predavanja o orientaciji in priprava pi
onirskih, mladinskih in članskih ekip za udeležoo na orienta
cijskih tekmovanjih 

- udeložba 4 mladincev 
- udeležba 2 članov na 

ud_e ležba 2 članov na 

na tečaju za mladinske vodnika 
tečaju za planinske vodnike 
tečaju za instruktorje pl2.ninske vzgoje 
tečaju za mentorje planinskih skupin 
, na tečaju za vodenje skupin cicibanov 

- udeležba 2 članov na 
in vsaj enega člana 
- plnnincev 
vsaj eno prsdavanje v marcu in eno v jeseni o uspehih naših 
vrhunskih alpinistov in o varstvu n,3.r a.ve in okolja 

- v marcu tečaj za gorske stražarje na Lisci 
- skozi vse leto sodelovanje na dopolnilnih vzgojnih akcijah, 

ki jih organizirajo komisije pri PZS. 

O~=;TALO 

za prvomajske praznike organizaclJa srečelova na Lisci 
- sodelovanje čim večjega SBvila članov društva na osrednji 

občinski proslavi v počastitev 85. letnice tov. Tita. 

o b ves til o 

po sklepu skupščine PZS je bilo pr8dlagano vsem planinskih društ
vom, da bi članarina v letošnjem letu znašala: 

- za člane 40.- din 
- za mladince 20.- din 
- za pionirje 10.- din 

~ion~rsko znamli~o prid9b~jo vsi, k~ š~ .ob~s~uj~jo osn~vno ~olo. 
l\il L d lnsko znamklco placaJo mladlncl-dlJakl ln studentl tudl po 
18. letu starosti. Vsi pa, ki so po 18. letu r edno zaposleni, 
pL1čaj o člansko znamkico • 

Vse čla.ne društva obveščamo, dct l Llhko dobij o pri tajnici dnev
nike za planinsko TRIM pot po občini Sevnica. Kdor zbere vseh 
37 žigov, prejme posebno lično značko, ki " je ni mogoče kupiti. 
Dnevnik stane 10.- din in je v ceno vračunana tudi značka. 

1ajnica ima na zalogi tudi planinske priročnike, zemljevide in 
drugo planinsko literaturo, ki je planincem potrebna na poti in 
za pripravo ture~ 

Ivlh-~DI PLANIN~C je razmnožen v 500 izvodih in ge"- je pripravil 
upravni odbor društva kot gradivo za občni zbor 1977. 

Jevnica, 10. marca 1977 



PLANINSKO DRUŠc:.:VO "LISCA" 
.3SVNICA-KRŠKO 

V 1'l. BIL O 

na letni občni zbor Planinskega društva IlLiscal! .3evnica-Krško, 
ki bo v torek dne 15. marca 1977 ob 18. uri v kulturni dvorani 
gasilske',a doma v Sevnici z običajnim dnevnim redom. 

PO občnem zboru bo predavanje z barvnimi diapozitivi ing. Franca 
Jeromna o alpinistični odpravi v Ande. 

Prilagamo glasilo MLADI PLANINl~C~ v katerem je opisano del društ
vene dejavnosti v preteklem letu, hkra.t i pa smo podali tudi pred
log programa za letošnje leto. 

S planinskim pozdravom z željo, da se boste občnega zbora zagoto
vo udeležili. 

O d bor 


